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Zá pis ze 41. jedná ní  ABK 
ze dne 23. 2. 2012 
 

 

Z á p i s 
 

ze 41. jednání Antibyrokratické komise MZe konaného dne 22. 2. 2012 
 

 

Přítomni: náměstek ministra Mgr. Roman Boček,MBA, Ing. Josef Stehlík, Ing. Petr 

Krogman, Ing. Jaroslav Vojtěch, Ing. Petra Škopová,MBA, Ing. Jaroslav Šebek, Ing. 

Zdeněk Perlinger, Ing. Vít Šimon, Ph. D., Mgr. Bohdan Kysela, Radomír Hanačík, Ivan 

Jüptner, Daniela Augustinová 

Omluveni: Ing. Petr Mareš, Lubomír Burkoň                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

Hosté: JUDr. Pavel Telička- člen tzv. Stoiberovy pracovní skupiny                                     

p. Vladimír Vihan- zástupce Správního úseku náměstka ministra                                                                                

Mgr. Jan Havlíček- zástupce SZIFu                                                                                                                                             

Nepřítomni: Ing. Tomáš  Kreutzer 

                                                                                                                        

 

1.     Úvod 

 

Úvodem pan předseda Ing. Stehlík informoval o programu 41. jednání ABK.     

ABK pozvala na své jednání JUDr. Pavla Teličku, člena tzv. Stoiberovy pracovní skupiny 

(obdoba Antibyrokratické komise) v EK, který seznámil členy komise s jeho 

působením v této pracovní skupině. 15 členná pracovní skupina působí již 4 roky 

v oblasti snižování administrativní zátěže a stanovila si cíl snížit do konce roku 2012 

administrativní zátěž o 25 % oproti původnímu stavu. Hlavním cílem je snížit 

zbytečnou administrativní zátěž podniků, zamezit negativnímu dopadu legislativy na 
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konkurenceschopnost evropské ekonomiky, zjednodušit právní prostředí, regulovat 

pouze tam, kde je to potřebné a udržovat náklady na minimu.  JUDr. Telička uvedl i 

příklad, že mnohdy nastává problém nikoliv ze strany EK, ale v členských zemích- když 

navržené opatření „projde bez problémů“ a je schváleno komisí, neprojde schválením 

členských států.                                                                                                                                    

Pan předseda ho informoval o problémech, se kterými se ABK setkává a řeší a 

zároveň ho požádal o vyjádření, jak postupovat v případě, kdy daný problém nelze 

řešit na úrovni práva ČR, neboť vyplývá z práva ES. JUDr. Telička se vyjádřil ve smyslu, 

že „ jsou otevřeni podnětům odkudkoliv “, ale musí být náležitě zpracovány. 

Doporučil ABK i postup, jakým způsobem a kam dané podněty, resp. problémy 

předkládat. 

 

                                                                                                                                                                         

2.     Kontrola zápisu ze 40. jednání ABK 

                                                                                                                                                             

Zápis ze 40. jednání ABK byl schválen bez připomínek. 

Ing. Stehlík provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle 

zápisu: 

 

•   p. Vihan : zajištění předávání dat v rámci statistických šetření elektronickou 

formou přímo z centrální evidence - byl navržený rozpočet, pracuje se na přípravě                                                                                                                                           

úkol:  sledovat další realizaci  

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

•   Ing. Stehlík, p. Vihan- podnět č.140 evidence včelstev, č.150 hlášení umístění 

stanovišť : proběhlo jednání se zástupci ÚKZÚZ, SRS, IT a MZe- vypracovaný 

harmonogram od r. 2013, proběhne další jednání o dopracování podrobností             

úkol:  trvá, na příštím jednání podat informace                                                                      

k dané problematice sloučen podnět č.253 včely-hlášení OÚ 

 

•   p. Vihan -použitelnost údajů z LPIS (ÚKZÚZ)  při vyměřování vinic v rámci 

povolování klučení- CPR dodalo přehled předběžných nákladů (viz. příloha 1)                                                                                                              

úkol:   sledovat 
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•   Mgr. Kysela- povinnost evidence všech ovocných sadů ÚKZÚZ-informoval ing. 

Stehlík- proběhlo jednání s předsedou Ovocnářské unie p. Ludvíkem, bude se 

pracovat na přípravě návrhu změny vyhlášky z r. 2006                                                                                  

úkol:  domluvit schůzku ve složení Ing. Stehlík, Mgr. Kysela a ředitelka Odboru 

rostlinných komodit Ing. Divišová, podat informaci na příštím jednání ABK 

 

•   Ing. Stehlík- rozorávky TTP + řešení biopásů:                                                                                     

úkol:  trvá, podnět převezme Ing. Krogman a obrátí se na nám. Hlaváčka ohledně 

úpravy GAEC v této věci 

  

•   Ing. Šimon- podněty č.13, 59, 71 pěstování máku a konopí – nadměrná 

administrativa : z vyjádření Ministerstva zdravotnictví vyplývá, že je potřeba tuto 

záležitost dořešit ještě na úrovni MZe ( schůzka s p. Potměšilovou a p. Altovou)                                                                                                                                

úkol:  trvá, spojit se s ředitelkou Odboru spotřebních daní na Celní správě p. 

Danielovou, podat informace na příštím jednání 

 

•   Mgr. Kysela- podnět č.206 daň z nemovitosti : Mgr. Kysela odeslal podněty 

sekretariátu ČÚZK ke stanovisku a poté proběhla schůzka s Ing. Večeřem. Podnět 

předán k řešení, autora bude kontaktovat vedení ČÚZK.                                                  

úkol:  splněno - vyřadit 

 

•   úkol z jednání:  Ing. Šimon- ohledně daně z nemovitosti a možnosti jejího placení 

přímo uživatelem nájemcem na základě zmocnění vyplývajícího z platné nájemní 

smlouvy : v platnosti je nový občanský zákoník, zpracuje se návrh- jde o to, aby daň 

z nemovitosti byla kontrolovatelná (nový zákon o dani z nemovitosti)                                                                                                           

úkol:  trvá, ve spolupráci s Mgr. Kyselou 

 

•   úkol z jednání:  domluvit schůzku u p. ministra ohledně Charty práv farmáře, ve 

složení Ing. Stehlík a p. Burkoň,  úkol:  trvá, jednání zatím neproběhlo 
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•   podnět č.213 navyšování kontrol způsobilosti u obnovy TTP : informoval Ing. 

Krogman- proběhlo jednání s Ing. Mrázkem- aktuální metodika toto v bodu 4.2.5. 

skutečně nadále obsahuje a bude to odstraněno. Stejně bude odstraněn nepravdivý 

text týkající se vyloučení zásahu vyšší moci                                                                         

úkol:  dojednat schůzku ve složení p. Vihan a Ing. Mrázek ohledně změn v metodice  

                                                               

•   „křížkování polí“ : informoval Ing. Stehlík- nejprve se na AZV křížky odfiltrují a až 

poté se dostanou na Portál farmáře dotyčného zemědělce, ten až u těchto musí 

podat vysvětlení                                                                                                                      

 

•   Ing. Stehlík- podnět č.214 komplexní pozemková úprava-Hustopeče u Brna : čeká 

se na vyjádření p. Vítka                                                                                                                           

úkol:  trvá 

 

• Ing. Stehlík, p. Hanačík- podnět č.220 MAS Ústecký kraj-hodnocení : stále nedošlo 
k nápravě, čeká se na odezvu z řídícího orgánu PRV, u hodnocení MAS 2011 nedostaly 
jednotlivé MAS vysvětlení k přidělení bodových hodnot od HK oproti jimi uplatněným 
bodům. 
Ani po ¾ roce nemohou MAS aplikovat žádné závěry z hodnocení ke zlepšení práce, 
nemají odpověď ŘO PRV ani po opakovaných urgencích ze strany MAS. 
úkol: trvá, podat informace na příštím jednání ABK, úkol do PM 
PM: návrh PM k pokynu pro ŘO PRV podat MAS neprodleně podrobné vysvětlení 
k hodnocení MAS 2011 a bodování HK.  
 

                                                                                                                                                                  

•   p. Vihan- podnět č.227  Souhlasná prohlášení + digitalizace od 2/2012:  informoval 

Ing. Stehlík- toto není požadavkem dle směrnic EU, pokud není rozpor vlastník – 

uživatel, probíhá vše dle LPIS. V případě problému se musí zahájit správní řízení a 

ukončí se i vyplácení dotace.                                                                                                        

úkol:  je připravený legislativní návrh na změnu v Zemědělském zákoně  

 

•  p. Hanačík- podnět č.229 MAS Přemyslovské střední Čechy – ukončení administrace 
projektu op. IV.2.1. PRV Hodnotitelskou komisí (HK) MZe: žadatel obdržel odpověď ŘO 
PRV po 5 měsících, odpověď zdůvodňuje ukončení neexistujícími opatřeními PRV 
nebo jinými OP, bez jakéhokoli věcného řešení.                                                                                         
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Změny Pravidel op. IV.2.1. PRV navržené ABK neakceptovány v navrženém rozsahu, 
zachována vysoká míra subjektivního hodnocení podmínek přijatelnosti ze strany HK.                                                                                                                                                   
úkol:  projednat s ŘO PRV úpravu Pravidel a Statutu HK, sledovat, podat informace na 
příštím jednání ABK 
 

                                                                                                                                                                   

•   Ing. Stehlík- podnět č.230 připomínky k chystané novele Vyhlášky č.327/2004 Sb., o 

ochraně včel, zvěře, vodních organismů a dalších necílových organismů :                        

úkol: trvá 

 

•   Mgr. Kysela, Ing. Šebek- podnět č.232 novela zákona č. 246/1992 Sb., na ochranu 

zvířat proti týrání, ve znění pozdějších předpisů - připomínky k § 5 :  proběhla schůzka 

ve složení Ing. Stehlík, Mgr. Kysela, Ing. Šebek se zástupci SVS a VŘ Sekce 

potravinářských výrob MVDr. Bohatcem.                                                                                

Domácí porážky-pouze pro spotřebu rodiny, bez další distribuce masa- podmínky SVS:                                                    

1.) ten kdo vykonává porážku, nemusí mít potřebné osvědčení                                                      

2.) musí požádat KVS o vydání povolení k porážce ( platnost 3 roky)                               

3.) musí týden před porážkou informovat KVS                                                                               

4.) musí dodržet kafilerní podmínky + dostane potvrzení, které musí být 2 roky 

dohledatelné 

Porážky na jatkách- musí provádět pouze řezník rsp. osoba s potřebnou kvalifikací + 

přiháněč dobytka na porážku musí být dle směrnic proškolen o správném způsobu 

nakládání se zvířaty 

úkol:  pracovat dál na tom, aby porážky skotu mohli provádět i PO   

ABK nesouhlasí s iniciativním návrhem poslanců k „ Zákonu kterým se mění zákon č. 

166/1999 Sb., o veterinární péči a o změně některých souvisejících zákonů 

(veterinární zákon), ve znění pozdějších předpisů“ 

 

•   p. Hanačík- podnět č.233  námitka proti vyjádření MZe : proběhlo jednání 

s ředitelem odboru vodovodů a kanalizací Ing. Jiřím Dudou,  nejasnosti a absence 

přesného postupu v Pravidlech. Další jednání 11. 1. 2012, na úrovni MZe. Rozšířeno o 

podnět č.246 Žádost o revizi žádosti o dotaci z Programu MZe 129 180 k projektu 

„Splašková kanalizace pro obec Vižina". Z důvodu dovolené bude jednání s obcí 
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Vižina v III./2012 a oba podněty řešeny společně.                                                                                                                              

úkol: trvá, podat informace na příštím jednání ABK 

 

•   Ing. Stehlík- podnět č.237 kontroly KVS-Bruntál :                                                         

úkol: trvá, domluvit schůzku s řed. MVDr. Malenou 

 

•   Ing. Krogman- podnět č.239  kontrolní tabulky C-C : MZe komunikuje, ale bez 

reálného výsledku. 8. 3. proběhne schůzka Ing. Krogmana a VŘ Sekce rozvoje venkova 

Ing. Pavla Sekáče ohledně GAEC. ABK nadále trvá na tom, aby VŘ Ing. Sekáč nechal 

vypracovat úpravu GAEC, tak jak již žádost ABK Ing. Sekáčovi tlumočil Ing. Krogman. 

Stávající systém GAEC citelně snižuje konkurenceschopnost českých zemědělců.    

úkol: ABK pozve VŘ Ing. Sekáče na příští jednání komise k diskuzi nad konkrétními 

návrhy MZe změn hodnotících tabulek CC v rámci podnětů č. 239 a č. 240                                                              

 

•   Ing. Krogman- podnět č.240 TTP- limit 30 cm : jelikož se nepovedlo zapracovat 

změnu v NV AEO 2012, přestože s tím příslušný odbor MZe souhlasí, ABK žádá o 

zapracování změny NV AEO pro rok 2013 a písemné potvrzení od příslušného 

vrchního ředitele, že tomu tak bude                                                                                                                                                                                                                                                                    

úkol:  dojednat schůzku ve složení Ing. Krogman a VŘ Ing. Sekáč, podat informace na 

příštím jednání  

 

•   Mgr. Kysela- podnět č.244 Žádost o povolení zvláštního užívání komunikace 

(silnice) podle § 25 odst. 6 písm. a, g) zákona č. 13/1997 Sb., o pozemních 

komunikacích : na novelu zákona to tč. není, neboť po konzultaci s Ministerstvem 

dopravy je povolení zpravidla vydáváno v souladu s žádostí (uvést na jak dlouho je 

potřeba), v případě dalších potíží se žadatel může obrátit přímo na Ministerstvo 

dopravy                                                                                                                                               

úkol:  splněno - vyřadit 

 

•   Ing. Škopová- podnět č.245 chov zvířat-kontrola KVS :  úkol: trvá, zjistit informace 

na KVS Jihlava 
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•   Mgr. Kysela- podnět č.255 Vinařský fond : fond byl založen ještě za působení p. 

ministra Fencla v r. 2002, zabývá se propagací moravských a českých vín                                                                                                                                     

úkol: domluvit schůzku se zástupcem z Odboru rostlinných komodit Ing. Prudelem 

ohledně aktuálního fungování VF a pozvat ho na příští jednání ABK 

 

•   Ing. Perlinger-podnět č.256 KVS Plzeň vs. malovýroba kozích a kravských sýrů ze 

syrového mléka : nastávají dvě varianty řešení                                                                           

1.) farma se rozhodne že :                                                                                                                 

a) pasterovat bude- lze koupit levný druh pastéru, který nevyžaduje velké investice   

b) pasterovat nebude- na mléku i na všech výrobcích musí být uvedeno „vyrobeno 

z nepasterovaného mléka“     

2.) farma se rozhodne že :                                                                                                                  

a) bude prodávat mléko- dodává malé množství syrového mléka (obvyklá denní 

spotřeba v domácnosti na jednoho spotřebitele) konečnému spotřebiteli nebo na 

místním trhu (maloobchod, místní trh, zemědělský trh) – potřebuje Registraci u KVS   

( viz. příloha 2+3 formulář + 100,- kolek), ale nepotřebuje Schválení KVS jako velký 

podnik.                                                                                                                                                  

b) bude prodávat sýry- dodává malé množství syrového mléka (obvyklá denní 

spotřeba v domácnosti na jednoho spotřebitele) konečnému spotřebiteli nebo na 

místním trhu (maloobchod, místní trh, zemědělský trh) – potřebuje Registraci u KVS   

( viz. příloha 2+3 formulář + 100,- kolek), ale nepotřebuje Schválení KVS jako velký 

podnik.                                                                                                                                                                                                                                                  

úkol: autorovi podnětu odeslaná odpověď, vyřešeno- vyřadit  

 

 

3.     Rozdělení nových podnětů 

 

•   podnět č.257 VÚMOP, sloučeno k podnětu č.236 znázornění eroze v LPIS :             

Ing. Krogman po prověření sdělil, že v této oblasti ke změně zatím nedošlo a další 

možný termín je od 1. 7. 2012. Dotčeným zemědělcům a dalším působí odstíny barev 

zbytečné problémy dané odlišnými zobrazovacími schopnosti různých monitorů (mezi 

stávajícími barvami jsou např. 3 odstíny zelené). Odeslán proto dopis řediteli CPR Ing. 

Tobolkovi, aby se s účinností od 1. 7. 2012 na základě množících se stížností ohledně 
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znázornění vrstev eroze provedlo zúžení barevného spektra tak, aby odpovídalo 3 

stupňům erozní ohroženosti (použití zelené barvy pro erozně neohrožené plochy, 

žluté pro mírně ohrožené a červené pro silně ohrožené).                                                                                                                                

Z vyjádření Ing. Tobolky : „ Odbor CPR s předloženým návrhem souhlasí a předává jej 

k vyjádření odboru přímých plateb (věcný garant). Po odsouhlasení tímto garantem 

zajistí odbor CPR úpravu barev vrstvy erozní ohroženosti v termínu její nejbližší 

aktualizace (pravděpodobně 1. 7. 2012).“                                                                          

úkol:  sledovat realizaci 

 

•   podnět č.264 SZIF- žádost o udělení výjimky z pravidel : Mgr. Havlíček zjistí, zda 

není podnět již řešen Přezkumnou komisí a podá informace na příštím jednání 

•   podnět č.265 Zaměstnavatel vs. lékařské prohlídky zaměstnanců : Mgr. Kysela 

prověří a podá informace na příštím jednání 

•   podnět č.268 Vinařský fond : sloučeno k podnětu 255 

•   podnět č.269 Katastrální úřad : Ing. Stehlík, Mgr. Kysela – návrh na novelu  

•   podnět č.270 Zelená nafta : Ing. Šimon zjistí informace u Celní správy    

•   podnět č.271 Pravidla SZIF pro čerpání dotací z Programu rozvoje venkova : podnět 

předán Přezkumné komisi, vyřadit 

•   podnět č.272  Klecový chov pstruhů vs. Povodí Ohře s.p. : Ing. Škopová, Ing. 

Perlinger  

•   podnět č.273 Zákon a vyhláška :  úkol:  Mgr. Kysela prověří Zákon č. 245/2011 Sb. - 

§ 51 odst. 1 písm b) použití osiva namořeného přípravkem …… oznámí 3 dny před 

vysetím  

•   podnět č.275 Zákon o myslivosti novelizovat ve smyslu snadnějšího vytváření 

honiteb dost o udělení výjimky z pravidel : Ing. Stehlík 
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4.     Různé, diskuse 

 

•   úkol z jednání:   Ing. Šebek, ve spolupráci Mgr. Kysela 

V rámci ABK žádáme, aby  zemědělské nevládní organizace zvolili své zástupce, kteří 

společně projednají „ Národní akční plán (NAP) k zajištění udržitelného používání 

pesticidů v ČR “ . Členové ABK poté odešlou p. tajemnici jmenný seznam dotyčných 

zástupců a zvolí se termín projednání. 

                                                                                                                                                               

•   úkol z jednání:  Ing. Škopová ve spolupráci s Mgr. Kyselou vyberou z dokumentu      

„ Redukce administrativy, byrokracie a duplicity kontrol“ použitelné návrhy k dalšímu 

možnému řešení 

 

•   na březnové jednání pozvala ABK VŘ Sekce rozvoje venkova Ing. Sekáče k tématu:  

diskuze konkrétních návrhů MZe ve věci změn hodnotících tabulek CC v rámci 

podnětů č. 239 a č. 240 , a taktéž zástupce z Odboru rostlinných komodit (oddělení 

speciálních plodin) Ing. Prudela k tématu: diskuze ohledně aktuálního fungování 

Vinařského fondu, který se z pracovních důvodů jednání nemůže zúčastnit, proto ho 

bude zastupovat Ing. Králíček. 

 

•   návrh do PM:  revokovat úkol PM, který se týká provedení „inventury“ všech 

dotačních pravidel s cílem liberalizace Pravidel a snížení byrokratickou zátěž žadatelů    

 

 

5.     Závěr 

 

Příští jednání ABK se uskuteční 28. 3. 2012 od 9,00 hodin   

 

Zapsala: Daniela Augustinová                                                                                          

Schválil: Ing. Josef Stehlík 


